
Protokół Nr 23
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 28.12.2016 r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju obecni
zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do niniejszego protokołu oraz Wójt Gminy
Pabianice H. Gajda.

Posiedzeniu Komisji przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju M.
Lubowicka.

Tematy posiedzenia były następujące:
1. Podsumowanie pracy Komisji za rok 2016 r.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy Pabianice na 2017 rok.
3. Omówienie materiałów na sesje Rady Gminy.
4. Sprawy różne.

Przewodnicząca  powitała  zebranych,  odczytała  tematykę  posiedzenia  i  zaproponowała  zdjąć  z
porządku temat dotyczący zaopiniowania projektu budżetu na 2017r. z uwagi na to, że odbyły się
już 2 posiedzenia komisji połączonych w tej tematyce.

Uwag do powyższego nie było.

Ad. pkt 1.

Podsumowaniem pracy Komisja zajęła się Przewodnicząca, która przypomniała,  że w bieżącym
roku  odbyło  się  11  posiedzeń,  w  tym  jedno  połączone  posiedzenie  z  Komisją  Gospodarczo-
Finansową. Następnie Przewodnicząca krótko przedstawiła i omówiła tematykę posiedzeń.

Pytań, ani uwag do powyższego nie było.

Przewodnicząca przekazała obecnym projekt planu na przyszły rok z prośbą o zastanowienie się
nad nim i złożenie propozycji w miesiącu styczniu. Projekt planu stanowi zał. nr 2 do protokołu.

Radny A. Skawiński od razu zgłosił następujące uwagi:
• sprawdzić, czy komisja ma uprawnienia do tego by kontrolować stan sprzętu technicznego

w jednostkach OSP;
• w temacie lutowym dopisać „bezdomnymi” z uwagi na to,  że program dotyczy ochrony

zwierząt bezdomnych;
• w lutym i  listopadzie przewiduje  się  podobną tematykę związaną z  gospodarką  wodno-

kanalizacyjną. Czy nie byłoby lepiej połączyć te tematy?

Przewodnicząca  zauważyła,  że  w  lutym  będzie  ustalana  stawka,  stąd  taka  tematyka.  Tematy
dotyczące gospodarki wodno-kanalizacyjnej nie zostały połączone z uwagi na obszerność tematyki
w lutym  związanej  z  programem opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi.  Mimo  to  obiecała,  że
skonsultuje  się  w  tej  sprawie  z  Kierownikiem  S.  Izbickim.  Prosiła  również  o  rozważenie
możliwości  zajęcia  się  tematem dotyczącym  zasad  obrotu  ziemią  oraz  możliwości  utworzenia
spółki wodnej przy gminie.

Dalszych uwag nie było.

Ad. pkt 3.

Wójt poinformował o projektach uchwał planowanych do podjęcia na sesji od nr XXXIII/C/2016
do XXXIII/F/2016. Stanowią one zał. od nr 3 do nr 6.
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W tym miejscu radny A. Skawiński zapytał o to, czy będą autopoprawki do budżetu.

Wójt odpowiedział, że będą autopoprawki przyjęte i przegłosowane na posiedzeniu połączonych
Komisji oraz autopoprawki Wójta, które następnie odczytał. Stanowią one zał nr 7 do protokołu.

Radny zapytał z czego wynikają wskazane autopoprawki.

Wójt stwierdził, że są przygotowania do przetargu na budowę drogi w ul. Złotej i Stadionowej.

Radny chciał wiedzieć, czy Wójt zgadza się z wnioskami złożonymi na posiedzeniu połączonych
Komisji.

Wójt zauważył, że nie chciałby brać kredytu, a pewne działania zostały rozpoczęte w 2016r. i jest
tego kontynuacja. Stwierdził, że po przetargach, jeżeli będą oszczędności to chciałby zrealizować te
inwestycje, które obecnie mają zostać zdjęte z budżetu.

Radny Ł. Drewniak stwierdził, że nie wierzy w obietnice Wójt o przebudowie drogi przez Górkę
Pabianicką tzw. Poduchowną. Temat się ciągnie od dłuższego czasu i nic się nie dzieje.

Wójt zauważył, że budżet był przygotowany i zaopiniowany przez RIO, ale rada podjęła decyzję.

Radny wyraził opinię, że wnioski złożone na połączonych Komisjach nie powodują ograniczenia
deficytu jak niektórzy radni twierdzili. Są to przesunięcia środków z jednych inwestycji na inne.
Uważał, że Wójt powinien pozostać przy swoim stanowisku, bo ma większość w radzie.

W podobny sposób wypowiedział się radny A. Skawiński.

Wójt odpowiedział na powyższe zarzuty stwierdzając, że większość radnych go popiera, ale nie
zawsze tak było. Rada jest radą.

Innych uwag nie było.

Radny  A.  Skawiński  zapytał,  o  jakie  zmiany  chodzi  w  projekcie  uchwały  o  nr  roboczym
XXXIII/D/2016 dot. planu pracy Rady.

Radna M. Lubowicka zauważyła, że proponuje wprowadzić temat dotyczący zasad obrotu ziemią.

Radny A. Skawiński nie rozumiał, co temat dotyczący obrotu ziemią ma wspólnego z pracą Rady.

Przewodnicząca odpowiedziała,  że chodzi o poinformowanie rolników o zmianach jakie  zaszły.
Uważała,  że  rolnicy  są  zainteresowani  tym  tematem.  Przedstawiła  taką  możliwość
Przewodniczącemu, który nie sprzeciwiał się wprowadzeniu takiego tematu. Zauważyła jednak, że
jeżeli radni nie chcą takiego tematu, to nie musi być wprowadzony.

Radny Ł. Drewniak był zdania, że można zorganizować osobne spotkanie o charakterze otwartym i
przedstawić ten temat.

Przewodnicząca nie upierała się przy swoim stanowisku.

W projekcie  o  nr  roboczym XXXIII/E/2016  zwrócono uwagę  by poprawić  datę  z  pomyłkowo
pozostawionej daty „2016r.” na „2017r.”.

Innych uwag, ani pytań nie było.
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Wójt  poinformował  o  potrzebie  przyjęcia  jeszcze  jednej  uchwały  dotyczącej  przeprowadzenia
konsultacji z mieszkańcami gminy w zakresie ujednolicenia nazw miejscowości. Projekt stanowi
zał. nr 8 do protokołu.

Radny A. Skawiński zapytał, gdzie te nazwy się pojawiły, ponieważ oficjalnie takich nazw nie ma.

Wójt odpowiedział, że zawsze używało się tych nazw, ale należy to uściślić.

Radny A. Skawiński zapytał, czy jest plan w zakresie nazewnictwa ulic, ponieważ obecnie jest duży
problem w zakresie nadawania numerów posesji.

Wójt odpowiedział, że jest taki plan. Chciałby tę sprawę rozwiązać przy konsultacjach. Zastrzegł
przy tym, że nastąpi to, jeżeli będzie uregulowany stan prawny dróg i mieszkańcy będą wyrażać
zgodę.

Dalszych uwag nie było.

Przewodnicząca zakończyła posiedzenie Komisji.

Przewodnicząca Komisji Ochrony 
Środowiska i Rozwoju

Maria Lubowicka

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz
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